



## **Ahmed Saleh Almarzooqi**

***Executive Vice President and Head of Sharia Department,  
Mawarid Finance, United Arab Emirates***

Dr. Ahmed Saleh Almarzooqi holds a doctorate in jurisprudence and its fundamentals - specializing in Islamic economics in 2016, a master's degree in jurisprudence and its fundamentals 2009 and a BA in 2006 in Sharia and Islamic studies, with excellence in all academic stages from University of Sharjah.

Dr. Ahmed Almarzooqi is leading Sharia department in Mawared Finance Group. He is also a member of the Executive Council of the Sharjah Center for Islamic Economics, and he is a certified trainer with the General Council of Islamic Banks (CIBAFI) and worked in Sharia supervision for Dar AlTakaful insurance company and ADIB.

Dr. Ahmed Almarzooqi has many scientific and applied contributions in the field of Islamic economy. He is the creator of the first Digital finance channel through smart device applications registered with the Ministry of Economy in the United Arab Emirates. He has published books in the same field, such as "Digital Finance in Light of Islamic Jurisprudence" and " Mawarid Finance Group Fatwas" , as well as many scientific papers in conferences and seminars.



## أحمد صالح المرزوقي

نائب الرئيس التنفيذي ورئيس قسم الشريعة ، موارد التمويل ، الإمارات العربية المتحدة

الدكتور أحمد صالح المرزوقي حاصل على الدكتوراه في الفقه وأصوله - تخصص الاقتصاد الإسلامي 2016 والماجستير في الفقه وأصوله 2009 والبكالوريوس 2006 في الشريعة والدراسات الإسلامية، بتقدير امتياز في جميل المراحل الأكاديمية من جامعة الشارقة.

يرأس الدكتور أحمد المرزوقي الإدارة الشرعية في مجموعة موارد التمويل، كما أنه عضو المجلس التنفيذي لمركز الشارقة للاقتصاد الإسلامي، وهو مدرب معتمد لدى المجلس العام للبنوك الإسلامية (CIBAFI)، كما عمل في الرقابة الشرعية لشركة دار التكافل للتأمين الإسلامي، ولمصرف أبو ظبي الإسلامي .

للدكتور أحمد المرزوقي إسهامات علمية وتطبيقية عدّة في مجال الاقتصاد الإسلامي، منها ابتكار أول قناة تمويلية هادفة عبر تطبيقات الأجهزة الذكية مسجلة لدى وزارة الاقتصاد بدولة الإمارات العربية المتحدة، وتأليف مطبوعات في ذات المجال مثل كتاب "التمويل الرقمي في ضوء الفقه الإسلامي"، وكتاب "الفتاوى الشرعية لمجموعة موارد التمويل"، إلى جانب العديد من الإسهامات العلمية في المؤتمرات والندوات العلمية.